
Zápis 3-2018 

z veřejného zasedání zastupitelstva obce Oucmanice 

ze dne 7.9.2018 

 

Přítomni: Josef Pavlíček, Milena Čermáková, František Motl, Milan Vincenc, Petr Marek, 

Miroslav Míkovec 

 

Omluven: Zbyšek Houdek 

 

Přítomni občané: 13 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání 

3. Zpráva o činnosti zastupitelstva 

4. Žádost o příspěvek na opravu varhan v kostele ve Svatém Jiří a příspěvek na volnočasové 

aktivity při ZŠ Jehnědí 

5. Žádost o úpravu smlouvy s firmou Hruška, návrh na dodatek smlouvy v bodě výše 

příspěvku na provoz prodejny 

6. Žádost o dotaci z POV Pardubického kraje 

7. Rozpočtové opatření 3-2018 

8. Diskuze 

9.Návrh usnesení 

10. Závěr 

 

1. Zasedání zahájil starosta pan Pavlíček v 19 hodin. Účastnilo se 6 zastupitelů, jeden byl 

řádně omluven.  Zastupitelstvo bylo usnášeníschopné. Zapisovatelkou byla zvolena Milena 

Čermáková, ověřovateli zápisu Milan Vincenc a Petr Marek.  

Hlasování: 6–0–0 

 

2. Kontrola usnesení z minulého veřejného zasedání 

Usnesení z minulého veřejného zasedání bylo splněno. 

 

3. Zpráva o činnosti zastupitelstva 

Starosta informoval občany o akcích od minulého veřejného zasedání.  

Cyrilometodějský den řemesel, který se uskutečnil 5.července 2018, se opět vydařil. Bylo 511 

platících návštěvníků, dle našeho odhadu se zúčastnilo okolo 1000 lidí. Počasí nám přálo, i 

když bylo přece jen velké teplo, stánky fungovaly dobře, celkem bylo 26 dovedností. Akci 

podpořilo 20 sponzorů, což byly firmy i jednotlivci. Celkové náklady byly asi 55 000,- Kč a 

jsme asi 30 000,- Kč v zisku. Tyto peníze budou použity na nákup dalšího velkého stanu, jako 

ochrana proti dešti i slunci.  

V prodejně je letos naplánována výměna 3 dveří a 2 oken, jedná se o dveře z rampy do 

prodejny, dveře do skladu u schodů a dveře do kanceláře. Okna jsou pak do kanceláře a 

příslušenství. Máme objednáno u firmy Stavona, celkové náklady včetně montáže a DPH 

budou 75 000,- Kč. 

Nájem hospody byl ukončen k 31.červenci 2018. Zatím není žádný další zájemce. Obec 

podala inzeráty s fotografiemi do Orlického deníku. Nájemkyni obec umožnila pořádat 

nasmlouvané akce do 30.září 2018. Nájem za jednu akci je 500,- Kč a zaplatí i energie. 

Z důvodu uzavření hospody jsme zažádali OSA o snížení televizního poplatku, který se v 



hospodě platil na sportovní přenosy. V roce 2018 by byl poplatek 8 500,- Kč. Poměrnou 

částkou je 1 285,- Kč. Televizi demontujeme a uložíme do skladu. 

Uzavřeli jsme smlouvu s firmou Pavel Zářecký na audio-video vybavení sálu a na osvětlení 

sálu a lokálu, cena realizace je 178 285,- Kč.  

Proběhla druhá etapa modernizace veřejného osvětlení. Byla namontována LED světla firmy 

Philips, jejichž světla jsme použili i na první etapu rekonstrukce osvětlení v loňském roce. 

Náklady na světla byly 168 679,- Kč. Na montáž a další pomocný materiál bylo čerpáno 

30 000,- Kč. Bylo nainstalováno 25 svítidel a z toho 6 svítidel nových. 12 ks s výkonem 18 

W, 7 ks s výkonem 25 W a 6 ks s výkonem 40 W. Nový příkon je 902 W, takže bychom 

oproti původnímu stavu měli ušetřit 484 W. Jediné místo, kde je méně světla je úvoz. Na 

příští rok plánuje doplnit osvětlení i tam.  

Na minulém veřejném zasedání se hodně řešila dopravní situace na příjezdu do obce od 

Sudislavi. Zjišťovali jsme možnosti, jak tuto situaci řešit. Radar by vyšel asi na 80 – 90 000,- 

Kč. Ptali jsme se v obcích, kde radar mají, jak jsou s ním spokojeni. Bylo to ve Svatém Jiří a 

v Kosoříně. Podle jejich názoru třetina řidičů jezdí podle předpisů i bez ohledu na radar, 

třetina řidičů zpomalí, když radar vidí a třetině řidičů je to jedno a jedou rychle bez ohledu na 

radar. Řešili jsme ještě dvě varianty, zvýraznění rychlosti 50 km/hod na tabuli před obcí a 

nebo snížení rychlosti na 40 km/hod, ani s jednou variantou policie nesouhlasí. Jednali jsme 

s firmami Bartek a Empesort. Radar by mohl být umístěn na prostranství u č.p.4, musí být 

nejméně 20 metrů od jiné dopravní značky. Napájení by bylo solární energií. Řešení necháme 

na další jednání.  

Další dopravní problém který řešíme je projíždění mnoha vozidel okolo hasičárny, přestože je 

zde průjezd zakázán. V případě instalace příčného prahu bychom museli instalovat 4 dopravní 

značky. Policie ČR by to povolila ale nedoporučuje. Podle jejich názoru bychom tuto ulici 

mohli udělat slepou a problém by se vyřešil. Zatím jsme se na řešení nedohodli.  

V letošním roce bychom chtěli instalovat zrcadlo proti Vojtovým. Při odbočování do ulice 

k čp. 53 je velmi špatně vidět vozidla přijíždějící od Brandýsa. SÚS nám to neudělají, protože 

se jedná o odbočku na místní komunikaci. Kraj to nezajímá, takže je to na obci. Již jsme 

podali na Policii ČR žádost o instalaci zrcadla. Cena by měla být 20 – 25 000 Kč.  

Byla realizována odvodňovací žebra na místní komunikaci mezi čp.25 (Čermákovi) až pod 

kapličku. Celkem to bylo 111 metrů, bylo použito 47,5 tuny kameniva 32/65, geotextilie a 

žlabovky. Celkové náklady byly 155 000,- Kč a provedla to firma Rocky. Tyto žebra by měly 

zlepšit zvodnění pod komunikací. 

Mikroregion Vysokomýtsko uzavřel smlouvu na kompostéry a štěpkovač. Je pravděpodobné 

dodání letos.   

V rámci pozemkových úprav bylo vydáno druhé rozhodnutí, které je od 5.září 2018 vyvěšeno 

a po 15 dnech nabývá platnosti. Pak dojde k přepisu pozemků na katastru nemovitostí. Spolu 

s rozhodnutím dostali vlastníci i žádosti o vyměření pozemků. V rámci pozemkových úprav 

mají nárok na jedno vyměření zdarma. Vyměření provede firma, která dělala i pozemkové 

úpravy a termíny se pak domluví, jak se vlastníci přihlásí.  

Přišlo nám poděkování za dar nadaci orlickoústecké nemocnice S námi je tu lépe!. 

Svaz měst a obcí má dnes mimořádný sjezd, kde se řeší mimo jiné výše příspěvku. Plnou moc 

jsme dali městu Ústí nad Orlicí.  

 

4. Žádost o příspěvek na opravu varhan v kostele ve Svatém Jiří a příspěvek na 

volnočasové aktivity při ZŠ Jehnědí 

V kostele ve Svatém Jiří byly opraveny varhany. Opravy se ujal zkušený varhanář pan Poukar 

z České Třebové. Celkové náklady byly vyšší, než se předpokládalo, protože byly více 

poškozené a některé píšťaly se musely měnit celé, protože již nešly opravit. Celkem oprava 

stála 250 000,- Kč. Od občanů v obcích Oucmanice, Svaté Jiří, Jehnědí, Loučky, Sítiny, se 



vybralo 139 900,- Kč, výtěžek koncertu byl 8 140,- Kč a příspěvek farnosti Brandýs nad 

Orlicí byl 20 000,- Kč. Chybí tedy ještě 81 960,- Kč. S žádostí o krytí schodku byly osloveny 

obce Oucmanice, Svaté Jiří a Jehnědí a ještě ZOD Zálší. Proto jsme se rozhodli pro příspěvek  

20 000,- Kč. 

ZŠ Jehnědí žádá o příspěvek na mimoškolní aktivity ve výši 4 000,- Kč. V loňském roce jsme 

jim poskytli 3 200,- Kč, tak jim stejnou částku poskytneme i letos.  

Hlasování: 6-0-0 

 

5. Žádost o úpravu smlouvy s firmou Hruška, návrh na dodatek smlouvy v bodě výše 

příspěvku na provoz prodejny 

Z firmy Hruška přišel návrh dodatku smlouvy na zvýšení ročního příspěvku na 200 000,- Kč. 

Při současném obratu a úvazku 1 + je firma ve ztrátě a pro udržení provozu žádají zvýšení 

příspěvku. Pololetně se bude jednat o 70 000,- Kč na provoz prodejny a 30 000,- Kč na 

energie, celkem tedy 200 000,- Kč ročně. Změna je na toto pololetí. Starosta jednal i na 

vedeni firmy Hruška, ale ke snížení příspěvku nedošlo. Firma při roční tržbě cca 2 000 000,- 

Kč vykázala ztrátu pro letošní rok 196 000,- Kč. Pardubický kraj zatím dotuje provoz 

prodejen na malých obcích. Dotace má maximální výšku 100 000,- Kč a kryje polovinu 

nákladů, které vynakládá obec, což by byl i náš případ. Protože prodejnu chceme udržet, tak 

tento dodatek s platností od 1.7.2018 uzavřeme. Bylo by dobré, aby občané prodejnu 

podporovali a chodili do ní nakupovat.  

Hlasování: 6-0-0 

 

 

6. Žádost o dotaci z POV Pardubického kraje na rok 2019 

V příštím roce plánujeme revitalizovat prostor před prodejnou a obecním úřadem. Obnovit 

zeleň a místo smrku před prodejnu postavit altán, podobný jako je u dětského hřiště.  

Chceme též pokračovat v opravě místní komunikace od čp. 25 ke kapličce, kde bychom příští 

rok chtěli opravit povrch. Na tuto opravu budeme žádat dotaci, které může být 50 %. Prostor 

před úřadem a prodejnou s odhadem nákladů 100 000,- Kč, jsme schopný financovat 

z vlastních zdrojů. Komunikace bude dražší a tím zažádáme o dotaci na ni. V případě 

obdržení dotace zastupitelstvo pověřuje starostu obce k uzavření smlouvy s poskytovatelem 

dotace, Pardubickým krajem. 

Hlasování: 6-0-0 

 

 

7.Rozpočtové opatření 3-2018 

Místostarostka informovala o rozpočtových změnách. Na straně příjmů je 30 000,- Kč na 

volby do zastupitelstev, 10 000,- Kč dotace a 44 500,- Kč dary na Cyrilometodějský den 

řemesel. Celkem navýšení příjmů o 84 500,- Kč. Výdaje navýšily o 20 000,- Kč na dveře a 

okna v prodejně, 70 000,- Kč vyšší příspěvek firmě Hruška, 3 200,- Kč ZŠ Jehnědí, 20 000,- 

Kč na opravu varhan v kostele ve Svatém Jiří, 20 000,- Kč na dopravu na Svatováclavský 

výlet, 15 000,- Kč spoluúčast na kompostéry a 30 000,- Kč volby do zastupitelstev. Celkem 

navýšené výdaje o 178 200,- Kč.  

Položkově bude přílohou zápisu.  

Hlasování: 6-0-0 

 

8. Diskuze 

Starosta poděkoval zastupitelstvu za práci v tomto volebním období a přeje pokračovatelům 

úspěšné vedení a rozvíjení obce. Ze současného zastupitelstva už znovu nekandiduje pan Petr 

Marek a místostarosta Zbyšek Houdek. Celkem je devět kandidátů, ze současného 



zastupitelstva Josef Pavlíček, Milena Čermáková, Milan Vincenc, Miroslav Míkovec a 

František Motl, novými kandidáty jsou Jana Lagutinová, Pavel Marek, Jan Opat a Luděk 

Miklas. Volby budou 5.a 6.říjny 2018. Každý kandidát je sám za sebe, takže rozhodne prostý 

rozdíl hlasů a každý hlas má stejnou váhu. Kdyby byla sestavena kandidátka s více lidmi, tak 

by roli hrálo i umístění na kandidátní listině. Tomu jsme se chtěli vyhnout, a proto každý 

kandiduje za sebe.  

I další zastupitelstvo bude pokračovat v přípravách na stavbu biologických dočišťovacích 

rybníčků. Je otázkou, co se podaří realizovat v rámci pozemkových úprav, protože s končícím 

plánovacím obdobím došly zdroje a jak to bude výhledově zatím není jasné. Výhodou je, že 

již máme pozemkové úpravy ukončeny.   

Jeden z chalupářů též poděkovat zastupitelstvu za jeho práci a jen prosí budoucí 

zastupitelstvo, aby se pokusilo obnovit hospodu, hlavně jako místo setkávání lidí. V některých 

obcích se střídají v provozování spolky, to by možná byla cesta i v Oucmanicích. Když se do 

hospody tolik investovalo, bylo by škoda, aby byla prázdná.  

Pan Marek zavzpomínal, že je to 8 let, co za ním přišla paní Eva Olivová a požádalo ho, aby 

kandidovat do zastupitelstva, tak 4 roky byl ve funkci starosty a 4 roky se věnoval kultuře. 

Vzhledem k věku již nechce pokračovat, ale i nadále nabízí pomocnou ruku. Pozval občany 

na tradiční tentokrát dvoudenní Svatováclavský výlet do Českého Krumlova, na Hlubokou a 

do Sezimova Ústí. A na 28.října bude, kdy budeme slavit 100 let vzniku republiky, u 

vodojemu bude zasazena lípa, pak bude průvod k památníku padlým z I. Světové války a na 

závěr divadlo „Český děják“ v hospodě v podání ochotníků ze Sloupnice. Dále je naplánován 

i vánoční koncert, pravděpodobně v kostele ve Svatém Jiří. Má radost, jak se obec rozvíjí, jen 

starost o osud hospody. Je potřeba najít způsob, jak ji provozovat, protože jde o důležitý 

sociální aspekt života ve vsi a je to i důležité místo pro rozvoj spolkového života.  

 

9. Návrh usnesení 

 

 1.3. ZO schvaluje příspěvek 20 000,- Kč na opravu varhan ve Svatém Jiří.  

 2.3.ZO schvaluje příspěvek 3 200,- Kč ZŠ Jehnědí na mimoškolní aktivity. 

 3.3.ZO schvaluje dodatek smlouvy s firmou Hruška a příspěvek 70 000,- Kč na 

provoz prodejny. 

 4.3. ZO schvaluje podání žádosti o dotaci z POV Pardubického kraje na rok 2019 

na opravu komunikace mezi čp.25 a čp.71. 

 5.3. ZO pověřuje starostu obce k uzavření smlouvy s poskytovatelem dotace dle 

bodu 4.3. v případě její poskytnutí. 

 6.3. ZO schvaluje Rozpočtové opatření č. 3-2018. 

  

 Hlasování: 6-0-0 

 

10. Závěr   

Starosta Pavlíček ukončil zasedání ve 21:05 a poděkoval občanům za účast. Příští veřejné 

zasedání bude po volbách jako ustavující zasedání nového zastupitelstva a o termínu jeho 

konání vás budeme informovat.  

 

V Oucmanicích 7.9. 2018 

 

Zapsala:                                                        Ověřili: 

Milena Čermáková                              Milan Vincenc  

      Petr Marek    

         


